
Zápis z jednání Knihovní rady dne 11. dubna 2008 
 
Přítomni: prof. Čapek, Mgr. Beránková,  Ing. Klápšťová, prof. Lenderová, prof. Ludwig, doc. 
Machalíková, prof. Mikulášek, doc. Obršálová, Mgr. Prochásková. 
Omluveni: doc. Beneš, Mgr. Matušková, prof. Tichý. 
Nepřítomni: Mgr. Kaše, doc. Karamazov 
 
Prorektor Ludwig přivítal přítomné. Protože nebyly výhrady k programu navrženému na 
pozvánce, zahájil jednání. 
 

1. Hodnocení činnosti univerzitní knihovny za rok 2007 
Vedoucí UK krátce komentovala Výroční zprávu o činnosti UK za rok 2007, kterou měli 
členové KR předem k dispozici. Zdůraznila především nárůst využívání elektronických 
periodik. 
Prof. Mikulášek upozornil na nárůst požadavků na dodávání článků prostřednictvím MVS 
v souvislosti s bakalářskými pracemi na FChT a navrhl, aby požadavky studentů 
v bakalářském studiu byly vyřizovány pouze v případě, že jsou schváleny vedoucím práce. 
Vedoucí knihovny požádala zástupce fakult o stanovisko k nákupu elektronických knih, které 
jsou vydavatelstvími stále častěji nabízeny jako alternativa ke klasickým učebním textům a 
monografiím. Doc. Obršálová, doc. Machalíková a prof. Ludwig vyjádřili kladné stanovisko a 
prorektor Ludwig požádal fakulty o návrhy na konkrétní tituly do 30. 5. 2008.  
V případě, že univerzitní knihovna opět obdrží finanční dar od firmy International Power 
Opatovice, nabízí se možnost financovat nákup elektronických knih z tohoto zdroje. 
Vedoucí UK  dále uvedla, že se nedaří řešit personální situaci a vzhledem k dosud nejasným 
termínům stěhování FChT je pravděpodobné, že stávající omezení otevírací doby knihovny 
bude muset být prodlouženo. Zároveň uvedla, že ze strany studentů žádný tlak na delší 
otevírací dobu není. 
Výroční zpráva o činnosti UK za rok 2007 byla schválena. 

2. Rozpočet pro rok 2008  
Rozpočet byl navržen ve výši roku 2007. V rámci rozpočtu došlo k navýšení částky na nákup 
informačních zdrojů z důvodu zvýšení DPH na papírové informační zdroje. Růst cen 
zahraničních informačních zdrojů je kompenzován posilováním české měny. Snížena byla 
částka na vybavení knihovny. Prorektor Ludwig uvedl, že rozpočet bude projednán 
Akademickým senátem UPa dne 15. 4. 2008. 

3. Informace k programu INFOZ 
Vedoucí knihovny uvedla, že vyhlášení nového programu MŠMT na zajištění informačních 
zdrojů pro výzkum a vývoj se očekává v polovině roku. Asociace knihoven vysokých škol ČR 
se hlásí ke koordinaci při podávání projektů. Kromě velkých multioborových projektů na 
zajištění přístupu do elektronických verzí vědeckých periodik a do databáze Web of Science 
budou podávány projekty na základní oborové zdroje, jejichž nositelem bude vždy některá 
vysoká škola a ostatní školy budou do projektů zapojeny na základě vytvořených konsorcií.  
Dále se diskutovalo o případném zařazení nových typů zdrojů. Projekt na zpřístupnění 
databáze SCOPUS se předpokládá. Vedoucí knihovny požádala zástupce fakult o návrhy 
na případné nové zdroje do 30. 4. 2008.  



4. Různé 
Vedoucí knihovny předala prorektoru Ludwigovi materiál Koncepce informačního vzdělávání 
na vysokých školách v České republice zpracovaný Odbornou komisí pro informační 
vzdělávání a informační gramotnost Asociace knihoven vysokých škol ČR1 k využití na 
Univerzitě Pardubice. 
Dále informovala o zprovoznění portálu pro vyhledávání elektronických periodik2 na 
webových stránkách univerzitní knihovny, který umožňuje rychle lokalizovat dostupné plné 
texty. 
Na dotaz prof. Lenderové, zda opatření přijatá ke snížení hluku ve studovnách UK byla 
úspěšná, vedoucí knihovny uvedla, že k určitému zklidnění došlo. 
 
Prorektor Ludwig poděkoval přítomným za účast a jednání KR ukončil. 

 
Zapsala: I. Prochásková           Schválil: prof. Ing. Miroslav Ludwig, CSc. 
 
 

                                                 
1 Materiál je dostupný na http://knihovny.cvut.cz/ivig/koncepce.html 
2 http://www.upce.cz/knihovna/knihovna-eiz/knihovna-ejournalsportal/ 
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